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Andere aanpak Warmtetransitie Leidse regio noodzakelijk  
 
De gemeente Leiden participeert in een regionale samenwerking bij de Warmtetransitie. Voor het vervolg 
daarop is een andere aanpak noodzakelijk. Het Burgerinitiatief TegenGas Merenwijk en de Wijkvereniging 
Houtkwartier roepen daarom via een open brief de leden van de gemeenteraad op vast te houden aan de 
standpunten die ze vorig jaar bij de energietransitie hebben ingenomen. Wim Scholten en Cent van Vliet 
doen namens beide organisaties van bewoners concrete suggesties voor belangrijke wijzigingen. De 
keuzevrijheid van bewoners en eigenaars moet centraal staan. Net zoals een betrouwbaar inzicht in 
tarieven en prijzen. Bewoners, eigenaars en de gemeenteraad moeten een volwaardige positie hebben bij 
het opstellen van plannen, de voorbereiding van besluiten en de besluitvorming. Dat is nu helaas niet het 
geval. 
 
Het College van B&W constateert, zonder enige onderbouwing, dat een regionale warmteoplossing het 
voordeligst uitpakt en de meeste CO2 besparing teweeg brengt. Het College vraagt de gemeenteraad ruim 
€ 1 miljoen beschikbaar te stellen en in stemmen met het vervolg van de samenwerking Warmtetransitie 
Leidse Regio. De Commissie Stedelijke Ontwikkeling bespreekt dit op 7 september.   
 
Scholten zegt “in de huidige regionale aanpak ontbreken belangrijke elementen om de energietransitie in 
nauwe samenwerking met bewoners en eigenaren uit te voeren. Een volledige energietransitie omvat 
naast warmte ook koeling, elektriciteit en opslag, waarbij de samenhang steeds moet worden bezien. Dat is 
het geval bij vijfde generatie oplossingen. Het voorgestelde regio warmtenet is evenwel van de tweede of 
derde generatie.” Concrete projecten zijn in dit verband cruciaal omdat koeling op termijn nagenoeg net zo 
belangrijk wordt als verwarming. Bovendien is opslag essentieel om vraag en aanbod verantwoord op 
elkaar af te stemmen. De meeste duurzame energie komt namelijk met pieken en dalen. Met een slim 
systeem kan je b.v. het elektriciteitsverbruik afstemmen en problemen met het elektriciteitsnet 
voorkomen.  
 
Van Vliet constateert dat “over prijzen en tarieven van een eventueel regionaal warmtenet grote 
onduidelijkheid is. We zouden een voorbeeld moeten nemen aan warmtenetten in Denemarken en Finland. 
Daar hebben bewoners en eigenaren recht op tijdige en transparante informatie. De gewenste 
duidelijkheid geldt ook voor kleinschalige energienetten in een buurt of straat en individuele oplossingen. 
Alleen op basis van betrouwbare feiten kunnen bewoners en eigenaars verantwoorde besluiten nemen 
over hun stapsgewijze omschakeling naar schone energiebronnen.” Dat is keuzevrijheid in de praktijk. Dat 
creëert tevens het noodzakelijke draagvlak voor ingrijpende stappen in de energietransitie. Ook degenen 
die kiezen voor een alternatief voor het regionale warmtenet moeten worden ontzorgd. De daarvoor 
noodzakelijke collectieve voorzieningen, zoals voldoende electriciteit en opslag, moeten tijdig beschikbaar 
zijn.  
 
Volgens beide bewonersintiatieven moeten “bij een succesvolle transitie concrete wijkinitiatieven niet 
worden genegeerd, maar krachtig ondersteund. Ook zal er ruim gebruik moeten worden gemaakt van 
innovatie en technologische ontwikkelingen. Voor het mogelijkerwijs toepassen van groen gas en waterstof 
is het handhaven van de gasinfrastructuur dan ook een voorwaarde.” 
 
We stellen daarom voor bij het besluit over het vervolg van de regionale samenwerking bovenstaande 
suggesties mee te nemen. Dit zijn logische voorwaarden die aan het besluit van de gemeenteraad moeten 
worden toegevoegd om met de gevraagde financiële bijdrage akkoord te kunnen gaan.  
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